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Zápisnica zo zasadnutia Správnej rady Ústavu slovenskej literatúry SAV, v. v. i., 

ktoré sa konalo dňa 22. 3. 2024 

 

Prítomní členovia a členky SR: Martin Braxatoris, Erika Brtáňová, Dana Hučková, 

Radoslav Passia, Ivana Taranenková 

Ďalšie prítomné: Veronika Kubičková (počas bodu 3), Ľubica Schmarcová (od bodu 6) 

 

Program:  

1. Otvorenie 

2. Schválenie programu zasadnutia 

3. Schválenie rozpočtu na rok 2024  

4. Informácie o vnútornej kontrole  

5. Prerokovanie internej smernice o sociálnom fonde 

6. Prerokovanie materiálu k HR Award  

7. Informácia o hodnotení VER 2026 

8. Informácie o zámere výkonových zmlúv 

9. Informácia o výsledkoch výkonového financovania 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

K bodu 1 

Riaditeľka ústavu a predsedníčka Správnej rady Ústavu slovenskej literatúry SAV, v. v. i., 

(ďalej len „SR“) I. Taranenková otvorila zasadnutie o 11:00 hod. 

 

K bodu 2 

I. Taranenková predložila SR návrh programu zasadnutia. Za zapisovateľa bol navrhnutý 

M. Braxatoris, za overovateľa R. Passia. Návrh bol jednomyseľne schválený. 

 

K bodu 3 

Predsedníčka SR I. Taranenková predložila na prerokovanie a schválenie návrh predbežného 

rozpočtu Ústavu slovenskej literatúry SAV, v. v. i. (ďalej len „ÚSlL SAV“) na rok 2024. 

V. Kubičková predstavila podrobnejšie informácie o štruktúre príjmov a výdavkov rozpočtu. 

Rozpočet predpokladá príjmy vo výške 927 007,55 eur a výdavky vo výške 927 007,55 eur, 
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bude však spresnený pravdepodobne v mesiaci apríl 2024. Diskusia sa týkala najmä otázky 

zohľadnenia výsledkov výkonového financovania v príjmovej časti rozpočtu. 

 

Uznesenie č. 1 

SR schválila Rozpočet Ústavu slovenskej literatúry SAV, v. v. i., na rok 2024. 

Prebehlo hlasovanie s nasledujúcim výsledkom: za – 5, proti – 0, zdržal sa – 0. 

 

K bodu 4 

I. Taranenková informovala o výsledkoch vnútornej kontroly, ktorá bola ohlásená v roku 

2023. V priebehu kontroly neboli zistené závažné pochybenia, jednotlivé zistenia sa týkali 

predovšetkým formálnych a menej podstatných otázok (vyplácanie preddavkov na zahraničné 

cesty, uzatváranie dohôd pri používaní vlastného osobného automobilu, fakturácia 

predplatného za používanie aplikácie Zoom a i.). Zistenia budú zachytené v protokole 

a k jeho zneniu sa následne ústav oficiálne vyjadrí. 

 

K bodu 5 

I. Taranenková otvorila diskusiu o znení internej smernice o tvorbe a použití sociálneho 

fondu. V smernici navrhla explicitne vymedziť účel poskytovania príspevku zo sociálneho 

fondu v zmysle príslušných ustanovení zákona o sociálnom fonde. Zároveň avizovala, že 

V. Kubičková pre potreby SR pripraví informáciu o aktuálnom stave fondu. Ďalšia diskusia 

sa týkala spôsobu čerpania a zúčtovania príspevkov z fondu. SR sa dohodla, že dopracovanú 

internú smernicu schváli na svojom nasledujúcom zasadnutí, resp. per rollam. 

 

K bodu 6 

I. Taranenková a Ľ. Schmarcová informovali o materiáli k implementácii Human Resources 

Strategy for Researchers (HRS4R), ktorá by mala smerovať k získaniu hodnotenia HR 

Excellence in Research (HR Award). Súvisiace požiadavky Európskej komisie prijala SAV 

ako celok, každá jej organizácia má však prijať plán akcií smerujúcich k zosúladeniu 

výskumného prostredia na európskej úrovni, resp. k súladu stavu na pracovisku s Európskou 

chartou výskumných pracovníkov a s európskou legislatívou regulujúcou oblasť ľudských 

zdrojov. Požiadavky sa týkajú napríklad otvorenosti a transparentnosti náboru pracovníkov, 

definovania pracovných podmienok a kritéria udržateľnosti. Nasledujúca diskusia sa týkala 

konkrétnych opatrení smerujúcich k zlepšovaniu podmienok na pracovisku. Akcie sa môžu 

týkať rovnováhy medzi pracovným a osobným životom, vzdelávania doktorandov a 
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vedeckých pracovníkov v oblasti etiky výskumu, GDPR či rodovej rovnosti, ako aj podpory 

rodovej dimenzie vo výskume. SR sa spoločne s predsedníčkou Vedeckej rady ÚSlL SAV 

(ďalej len „VR“) dohodla na ďalšej príprave materiálu vrátane stanovenia indikátorov a akcií 

pre každú definovanú oblasť. 

 

K bodu 7 

I. Taranenková informovala o plánovanom periodickom hodnotení VER 2026, ktoré bude 

realizovať Odbor stratégií vysokých škôl MŠVVaM SR z prostriedkov Plánu obnovy a 

odolnosti SR. Obdobie hodnotenia bude skrátené na 5 rokov (2020 – 2024) a bude mať tri 

moduly: vedecké výstupy, spoločenský dopad a výskumné prostredie. Jeho výsledky budú 

zverejnené 15. júna 2026. Diskusia sa týkala problematických aspektov požiadaviek a kritérií 

hodnotenia, počtu prípadových štúdií na spoločenský vplyv, spôsobu kvantifikácie spätnej 

väzby, potreby aktualizácie plánu rozvoja ÚSlL SAV,  transparentnosti hodnotiaceho procesu 

a zohľadňovania výšky úväzku vedeckých pracovníkov.  

 

K bodu 8 

I. Taranenková informovala o koncepte výkonnostných zmlúv pre SAV, ktorý pripravuje 

P SAV na základe výzvy Výskumnej a inovačnej autority (VAIA) pri Úrade vlády SR. SAV 

sa nimi pripojí k systému výkonnostných zmlúv, ktoré by mali predstavovať nový spôsob  

financovania výkonov vo vede. Na rozdiel od doterajších spôsobov financovania ex post 

pôjde o financovanie ex ante, stimulujúce rozvojovú politiku inštitúcie smerom k zvyšovaniu 

kvality, predvídateľnosti a stabilite. Z pohľadu financovaných inštitúcií pôjde o dodatočné 

zdroje. Financovanie má prebiehať v rámci trojročných období so začiatkom v roku 2025. 

V nasledujúcich rokoch sa má financovanie upravovať podľa plnenia výkonnostnej zmluvy. 

V mesiacoch jún – august 2024 má prebehnúť negociácia s trojčlenným nezávislým panelom 

SAV pre výkonnostné zmluvy a v mesiaci september 2024 podpis výkonnostných zmlúv. 

V rámci konceptu sa vymedzujú štyri strategické priority: excelentný výskum, kvalitné 

výskumné prostredie, spoločenský vplyv a governance (spravovanie), pričom v rámci prvých 

dvoch majú byť zvolené a zmluvne dohodnuté dva hodnotiace parametre a v rámci 

posledných dvoch po jednom hodnotiacom parametri. SR sa dohodla na budúcom konaní 

spoločného zasadnutia s VR s cieľom výberu konkrétnych parametrov.  

 

K bodu 9 
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I. Taranenková informovala o výsledkoch ročného hodnotenia a výkonového financovania 

vedeckých organizácií tretieho oddelenia vied SAV. ÚSlL SAV si udržal svoju pozíciu, 

v rámci hodnotenia sú stabilne dobre zastúpené výstupy publikačnej činnosti, stabilizované sú 

„kvartilové“ publikácie aj počty doktorandov. Slabou stránkou ústavu sú mimoinštitucionálne 

prostriedky (VEGA sa nepovažuje za mimoinštitucionálny zdroj). ÚSlL SAV preto stojí pred 

výzvou  zabezpečiť financovanie z projektov APVV, resp. z medzinárodných projektov, 

ktoré sa oproti domácim projektovým aktivitám bonifikujú šesťnásobne. 

 

K bodu 10 

I. Taranenková informovala, že do výberového konania na pozíciu 

koordinátorky/koordinátora projektových a popularizačných činností sa prihlásilo 5 osôb, ani 

jedna z dvoch vybraných uchádzačiek však do zamestnania nenastúpi. SR prediskutovala 

otázku získania vhodnej uchádzačky alebo vhodného uchádzača. 

Ďalšie informácie sa týkali navýšenia limitu počtu zamestnancov ÚSlL SAV a vízie v oblasti 

personálnej politiky, ktorá by mala smerovať k pokrytiu deficitných oblastí výskumu 

a k využívaniu podporných inštitucionálnych prostriedkov (štipendium z Podporného fondu 

Štefana Schwarza). Nasledujúca diskusia sa týkala možností získania zamestnanca 

zorientovaného v problematike medzinárodných projektov, ako aj odchodov pracovníkov 

ústavu do dôchodku a otázky paralelných úväzkov. I. Taranenková informovala o svojom 

zámere posilniť spoločne s I. Hostovou oddelenie literárnej teórie formou „fluidného“ 

členstva, t. j. participáciou na jeho činnosti so zachovaním členstva vo svojom kmeňovom 

oddelení. Oddelenie by mohlo perspektívne fungovať v obdobnom režime ako oddelenie 

textológie a digitálnych projektov. Nasledujúca diskusia sa týkala aktualizácie vedeckej 

koncepcie ÚSlL SAV. 

R. Passia informoval o podanom grantovom projekte na popularizáciu vedy a výskumu 

prostredníctvom Nadácie ESET, ktorý sa zameriava na zabezpečenie digitalizačných činností 

pre potreby Digitálnej študovne slovenskej literatúry. Vyhodnotenie projektu sa očakáva 

v mesiaci apríl 2024. Ďalšie informácie a diskusia sa týkali ohrozenia ďalšieho 

inštitucionálneho fungovania slovakistiky na Filozofickej fakulte Karlovej univerzity, ktorá 

aktuálne funguje na pôde Ústavu etnológie a stredoeurópskych a balkánskych štúdií. Pre 

ústav je to jedno z dôležitých partnerských pracovísk a jeho udržanie je v záujme 

literárnovednej slovakistiky. 



5 
 

D. Hučková informovala o zámere podať žiadosť o finančnú podporu na zabezpečenie 

individuálnej prednášky Oxany Blaškiv (Univerzita prírodných a humanitných vied 

v Siedlciach, Poľsko). 

 

K bodu 11 

I. Taranenková ukončila zasadnutie SR o 12:50 hod. 

 

V Bratislave dňa 3. 4. 2024 

 

Zapísal: Martin Braxatoris                                                      

Overil: Radoslav Passia                                                                                                                                          

 

                                                                                        Mgr. Ivana Taranenková, PhD. 

                                                                          predsedníčka Správnej rady ÚSlL SAV, v. v. i. 


